
Z Á P I S N I C A 
Komisie pre životné prostredie, verejný poriadok a komunálne činnosti 

Mestského zastupiteľstva v Nitre zo dňa 09.05.2024 
 
Termín konania komisie: štvrtok, 09.05.2024, o 15:30 hod, miestnosť č. 118  

Program: 

1. Otvorenie, schválenie programu zasadnutia komisie  

2. Žiadosť obyvateľa p. Erika Blaška – „Nitra ako záhrada“ – prizvaný žiadateľ na prerokovanie 

3. Kontrola plnenia uznesení z predchádzajúcich zasadnutí 

4. Riešenie aktuálnych problémov v oblasti životného prostredia a verejného poriadku  

5. Rôzne (prijatá pošta, informácie z rokovaní MZ, podnety členov komisie  

6. Záver, ukončenie  

Zasadnutie komisie sa začalo o 15:35 hod. 

Prítomní: Ing. Martina Dubaiová, Ing. Jozef Halva, PhD., Ing. Jarmila Králová, PhD., p. František Hollý, Ing. 
Štefan Králik, Mgr. Marián Vetrák, MVDr. Róbert Rathouský, PhD., Mgr. Miroslav Duchoň,  

Neprítomní - ospravedlnení:  Mgr. Ján Greššo, prof. Ing. Viera Paganová PhD.,  

Ďalej prítomní: Ing. Štefan Lančarič, PhD. – vedúci OŽP, Mgr. Jozef Gallik, PhD.– zapisovateľ Komisie ŽP,  

prizvaní hostia: p. Erik Blaško, s manželkou p. Blaškovou.  

V rámci zápisnice Komisie ŽP sú samostatne vypísané len relevantné poznámky členov, ktoré mali 
zásadný vplyv na formovanie zasadnutia. 

Rokovanie :  

1. Otvorenie: 
Predsedníčka komisie privítala prítomných členov komisie ŽP a hostí. Členov komisie oboznámila 

s navrhnutým programom, v zmysle zaslanej pozvánky, členov vyzvala na pripomienky k programu. Keďže 
členovia nemali žiadne pripomienky k zaslanému programu, následne odhlasovali navrhnutý program 
rokovania bez zmien. 
 
Hlasovanie:  za: 8  proti: 0  zdržal sa: 0 

2. Žiadosť obyvateľa p. Erika Blaška – „Nitra ako záhrada“ – prizvaný žiadateľ na prerokovanie 
 

Predsedníčka komisie na úvod privítala hosťa p. Erika Blaška s manželkou a požiadala ho 
o predstavenie svojej vízie k jeho žiadosti „Nitra ako záhrada“. Žiadosť v písomnej forme prerokovala komisia 
už na marcovom zasadnutí, kde sa členovia zhodli na prizvaní žiadateľa na osobné prerokovanie.  

Pán Blaško prítomných členov komisie informoval o svojom zámere: „Dal som dokopy pár ľudí/rodín, 
ktorým sa páčil tento nápad, mať v meste svoj vlastný strom. Stromy by mali nielen na pohľad, ale aj by sa 
oň starali a na konci dňa by mali z neho úžitok v podobe ovocia, aby aj naše deti videli osoh zo starostlivosti 
o stromy v meste. Nie všetky rodiny majú možnosť mať vlastnú záhradu, alebo si záhradu prenajať. Každý 
tu chce niečo po sebe zanechať. Ďalší problém, ktorý chceme týmto projektom doriešiť, je zmiernenie 
otepľovania klímy a vytvorenie lepších mikroklimatických podmienok.“  

Následne boli položené otázky zo strany členov komisie, napr.: aký druh stromov/drevín, lokalita, 
predpokladané množstvá, by chcel p. Blaško v pilotnom projekte realizovať.  

 
p. Lančarič: Dohodli sme sa s p. Blaškom na pilotnom projekte, kde si odskúšame činnosť dobrovoľníkov 
a následne o cca rok sa zhodnotia plusy a mínusy projektu. V tejto prvej etape bude vysadených cca 20 ks 
čerešní v časti Bratislavská ul. pokračujúc v existujúcej aleji stromov. Na výsadbu doporučujeme použiť 
čerešne, ktoré nie sú náročné na údržbu a tiež nie sú veľmi náchylné na choroby oproti ostatným druhom 
drevín. Stromy budú už so zapestovaným kmienkom, aby sa nesadili voľno-korenné malé sadenice. Výsadba 
by mala byť zrealizovaná na jeseň 2024. Po roku sa vrátime späť k tomuto zámeru a vyhodnotíme jeho 
účelovosť. 



p. Dubaiová: Náklady na realizáciu výsadby, kúpu určených sadeníc, ale aj údržbu, nemôže znášať mesto, 
ale žiadateľ. Výsadba musí prebiehať na základe inštrukcií, ktoré žiadateľovi stanoví OŽP. 
 
p. Blaško: Chcem dostať ovocie „do mesta“ a osloviť čo najväčší počet ľudí aj na budúcu spoluprácu.  
 
Následne prebehla vecná diskusia k použitému materiálu a zodpovedaniu niektorých otázok na upresnenie.  
 
Uznesenie Komisie pre životné prostredie, verejný poriadok a komunálne činnosti č. 16/2024: 

Komisia pre životné prostredie, verejný poriadok a komunálne činnosti prerokovala žiadosť p. Blaškom za 
jeho prítomnosti a súhlasí s realizáciou zámeru „Nitra ako záhrada“, v jednej lokalite, a to ulica Bratislavská 
cesta, za podmienok, ktoré mu stanoví OŽP. Náklady spojené s realizáciou tohto projektu a komplexnú 
starostlivosť bude znášať p. Blaško s dobrovoľníkmi, ako žiadateľ. Zároveň komisia navrhuje za účasti 
žiadateľa a OŽP po roku vyhodnotiť udržateľnosť pilotného projektu.  

Hlasovanie:  za: 8  proti: 0  zdržal sa: 0 

3. Kontrola plnenia uznesení z predchádzajúcich zasadnutí: 

Väčšina uznesení bola splnená. Odpovede na uznesenia č. 13/2024 a 15/2024 si komisia žiada vypýtať 
opakovane, nakoľko neboli zatiaľ splnené a doručené.  

Uznesenie Komisie pre životné prostredie, verejný poriadok a komunálne činnosti č. 17/2024:  

Komisia pre životné prostredie, verejný poriadok a komunálne činnosti berie splnené úlohy na vedomie 
a v prípade nedodaných podkladov žiada o ich opätovnú urgenciu a predloženie na nasledujúcom zasadnutí 
v mesiaci jún.  

Hlasovanie:  za: 8  proti: 0  zdržal sa: 0 

4. Riešenie aktuálnych problémov v oblasti životného prostredia a verejného: 

4.1. Kompostéry:  

Člen komisie, p. Králik, predostrel problém na niektorých kompostéroch v meste a s triedením a ukladaním 
správneho organického materiálu do kompostérov. V niektorých lokalitách sú kompostéry poškodené 
a v iných vyslovene obyvateľom chýbajú. Niektoré lokality, cca 10 z 12, sa osvedčili a ľudia naozaj začali 
lepšie separovať aj na základe edukácie mojou osobou ako dobrovoľníka, pretože v tom vidím zmysel, ale 
sú lokality, kde nie je zálievka kompostu vykonávaná a je v nich nahádzané aj to, čo nie je vhodné.  

p. Králová: navrhuje uložiť kompostéry len pred tie bytové domy, v ktorých bol prejavený záujem od 
obyvateľov. Je potrebná, aby tam bola vyškolená osoba, ktorá zároveň bude edukovať svoje okolie ďalej.  

p. Lančarič: Máme platených dvoch kompost-majstrov, ktorí majú v určitých intervaloch kontrolovať a starať 
sa o kompost. Za odbor ŽP požiadavka na navýšenie počtu kompostérov išla, momentálne na to nie sú 
financie v rozpočte mesta. V rámci riešenia správneho triedenia máme informačné tabule na každom 
kompostéry, bio-nádobe, informácie sú na webe Mesta Nitra a letáky rozdávame ku každému odovzdanému 
vedierku. Z pohľadu OŽP už nejde urobiť pre edukáciu obyvateľov viac. Zároveň žiadam pána Králika, aby 
mi poslal problémové lokality a my na odbore prehodnotíme v prípade potreby zmenu ich umiestnenia. TIC 
má jednu z aktivít aj edukáciu kompostovania a zároveň OŽP má novú kolegyňu, ktorej jednou z náplne 
práce je pripraviť podklady a po dohode so školami deťom odprezentovať odpadové hospodárstvo, 
upozorňovať tiež na najčastejšie chyby.  

Následne prebehla diskusia o možnej edukácii a možnostiach informovať formou prednášok priamo 
obyvateľov BD, prípadne detí priamo na školách a to umiestnením kompostérov v školských areáloch, a pod. 
Informácia, resp. nový informačný leták pre obyvateľov BD, by mal byť jednoduchý a heslovitý, tak aby 
obsahoval len základné informácie. Zároveň by mohla edukačná kampaň prebehnúť v spolupráci s odborom 
komunikácie a propagácie MsÚ, tak ako v prípade zviditeľnenia práce MsP. 

 

 



4.2. Úprava/oprava chodníka:  

p. Králová predniesla požiadavku na zaradenie do plánu na úpravu/opravu chodníka Piešťanskú ulicu 
v spolupráci so Strediskom mestských služieb. Zároveň by sa ohliadky chodníka zo zamestnancom SMS 
rada zúčastnila aj ona.  

5. Rôzne (prijatá pošta, informácie z rokovaní MZ, podnety členov komisie)  

5.1. Kosenie mestskej zelene: 

Evidujeme veľké množstvo podnetov od obyvateľov o nekvalitne pokosených, alebo vôbec nekosených 
úsekoch v meste. Práce sú rozkúskované, nezačínajú v lokalitách súbežne. Ľudia chcú vedieť, ako to mesto 
bude riešiť. 

p. Lančarič: Došlo k neplánovaným personálnym komplikáciám = výpadok pracovníka – koordinátora údržby 
zelene. Na odbore sme začali kontrolovať lokality, v ktorých evidujeme najviac podnetov. V rámci riešenia 
problémov sme udelili aj prvé pokuty, na ktoré sa zhotovitelia odvolali, cez ich právneho zástupcu. 
Prechádzame a testujeme spôsoby, ako trvalo udržať systém kosenia a kontroly v požadovanej kvalite. Od 
budúceho týždňa, v prípade potreby, budeme riešiť ďalšie pokuty za neplnenie povinností vyplývajúcich zo 
zmluvy, po vykonaných urgenciách a napomenutiach.  

Členovia komisie prebrali aj možnosť stretnutia s dodávateľmi prác údržby zelene, aby im priamo vysvetlili, 
kde robia najčastejšie chyby, na ktoré obyvatelia najviac upozorňujú a bombardujú poslancov 
a zamestnancov MsÚ a OŽP. Prítomní členovia prebrala aj možnosť vlastnej správy zelene, čiže výkon práce 
vlastnou firmou a vlastnými pracovníkmi (cez SMS), nakoľko viacerí dodávatelia aj napriek dlhým rokom 
obhospodarovania mestskej zelene v Nitre nedokážu pochopiť a zmeniť svoju prácu v zmysle zmluvných 
podmienok a požiadaviek zamestnancov odboru ŽP, občanov, poslancov a členov komisie pre ŽP.  

5.2. Poškodenie stromov na koreňových nábehoch: 

Ďalším z avizovaných problémov počas kosby je poškodenie výsadby drevín a sadeníc, ale aj väčších 
stromov, strunovou kosačkou pri dokášaní v ich priamom okolí. Po poškodení stromy/resp. výsadba 
postupne odumiera, alebo sa výrazne znižuje ich vitalita a životnosť. Pani Králová informovala o možnosti 
používania plastových chráničiek na nové stromy pri výsadbe, ale tiež staršie stromy do určitého obvodu.  

p. Lančarič: V zmluve sú uvedené navýšené sankcie pri poškodení stromov a nedodržaní pravidiel kosby, 
a tieto ich už aplikujeme a budeme naďalej prísne k tomu pristupovať počas kontroly prác.  

Uznesenie Komisie pre životné prostredie, verejný poriadok a komunálne činnosti č. 18/2024: 

Komisia pre životné prostredie, verejný poriadok a komunálne činnosti víta zvýšenie sankcií za nedodržanie 
zmluvných podmienok pri údržbe zelene a požaduje ich využívanie v prípade pochybení u dodávateľov prác.  

Hlasovanie:  za: 8  proti: 0  zdržal sa: 0 

6. Záver, ukončenie 

Predsedníčka komisie poďakovala všetkým prítomným za účasť. Poďakovala sa tiež všetkým prítomným za 
slušnú a vecnú diskusiu. Následne ukončila dnešné rokovanie komisie. 

Zasadnutie komisie sa skončilo o 17:10 hod.    

Najbližšie zasadnutie komisie sa bude konať dňa 06.06.2024 v priestoroch MsÚ v Nitre, 
miestnosť č. 119 v zmysle odsúhlaseného harmonogramu zasadnutí. 

V Nitre, 31.05.2024 

Ing.  Martina Dubaiová, v.r. 

Predsedníčka Komisie pre ŽP, verejný poriadok 
a komunálne činnosti 

  Za správnosť: 

Mgr. Jozef Gallik, PhD., v.r., sekretár komisie  


